# 赴中國大陸參加世界動物衛生組織「第5屆亞洲豬病控制區域研討會」

新興傳染病組

陳薈宇 助理研究員

### 摘要

世界動物衛生組織(WOAH)亞太區域代表處於 112 年 11 月 20 日至 11 月 22 日在中國大陸北京辦理第 5 屆亞洲豬病控制研討會 (5th WOAH Regional Workshop on Swine Disease Control),藉由該會 議分享亞太地區會員國豬病流行情形,強化豬病的診斷與控制量能、 增進會員國之間的防疫網絡與合作機制。本屆參加的會員國有臺灣、 中國、印尼、日本、寮國、韓國、蒙古、尼泊爾、緬甸、泰國與越南, 共 11 個國家。研討會分為四個議程,包含會員國主要豬病防控情况 更新、跨境動物疫病及中國部分豬病狀況、各國豬病疫苗發展與使用 現況更新及豬病診斷與控制。本次研討會除了瞭解亞太區非洲豬瘟疫 情及其他國家防疫經驗,同時可將我國撲滅豬瘟的監測成果分享給各 國,提升我國國際知名度。

## Report on Attendance of the WOAH "5th Regional

## Workshop on Swine Disease Control" in China

Hui-Yu Chen

#### Abstract

The 5th WOAH Regional Workshop on Swine Disease Control was held by the World Organization for Animal Health (WOAH) Regional Representation for Asia and the Pacific in Beijing, China, from November 20 to November 22, 2023. Through this conference, the WOAH aimed to share the prevalence of swine diseases among member countries in the Asia-Pacific region, enhance the diagnostic and control capabilities of swine diseases, and improve the epidemic prevention network and cooperation mechanism among member countries. The participating countries included Taiwan, China, Indonesia, Japan, Laos, South Korea, Mongolia, Nepal, Myanmar, Thailand, and Vietnam, totaling 11 countries. The workshop was divided into four sessions, 1) covering members' update on main swine disease, 2) transboundary animal diseases and swine diseases situation in China, 3) update on the development and management of vaccine against swine diseases, and 4) swine disease diagnosis and control. In addition to understanding the African swine fever situation in the Asia-Pacific region and the epidemic prevention experiences of other countries, this workshop also allowed for the sharing of Taiwan's achievements in eradicating classical swine fever, thereby enhancing our country's international reputation.